
 

 

 

 

 

 

 

Ministeren 

Frederiksholms Kanal 21 

1220 København K 

Tlf.: 35 87 88 89 

E-mail: stil@stil.dk 

www.stil.dk 

CVR-nr.: 13223459 

27. februar 2018 

Sagsnr.:18/02474 

 

Undervisningsudvalget 

Christiansborg 

Svar på spørgsmål 188 (Alm. del): 

I brev af 31. januar 2018 har udvalget efter ønske fra Jens Henrik Thule-

sen Dahl (DF) stillet mig følgende spørgsmål: 

Spørgsmål 188:  

”Hvordan vil ministeren garantere, at uddannelsesinstitutionerne ikke 
kommer til at betale en overpris for afløseren/afløserne til SkoDa med 

ressourceportalens udfasning 31. december 2018, ”Skolernes Database-
service (SkoDa) lukker ultimo 2018”, uvm.dk, 15. november 2017?” 

Svar: 

Det er regeringens holdning, at offentlige myndigheder som udgangs-

punkt ikke skal udføre opgaver, der lige så godt kan løftes af private ak-

tører, som det også fremgår af regeringsudspillet om ”Fair og lige konkur-

rence” fra september 2017. 

 

Skolernes databaseservice (SkoDa) har givet elever og undervisere en 

fælles adgang til en række opslagsværker mv. Styrelsen for It og Læring 

vurderer, at markedet fremadrettet kan løfte opgaven, og at der er gode 

muligheder for, at de enkelte skoler kan købe de abonnementer, de efter-

spørger – enten enkeltvis eller i eksisterende eller nye indkøbsfællesska-

ber.  

 

Styrelsen for It og Læring har drevet SkoDa siden 1991, og SkoDa har 

siden 1998 fungeret på sin nuværende måde som en webbaseret løsning, 

med en grænseflade, der kan tilgås fra internetbrowsere. Der er ikke fore-

taget væsentlige justeringer af SkoDas udseende og opbygning de seneste 

år. Styrelsen for It og Læring vurderede, at der var behov for en gen-

nemgående teknologisk fornyelse af bl.a. platformens integrationer til de 

øvrige databaser, en ændret sammensætning af databaserne under SkoDa 

samt øget mulighed for differentierede abonnementer for forskellige 

skoletyper for, at SkoDa i fremtiden ville kunne have værdi for skolerne. 
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Som jeg nævnte i mit orienteringsbrev til Undervisningsudvalget den 15. 

december 2017, jf. UNU, alm. del, bilag 41, ville der derfor have været 

behov for en større investering i den måde, SkoDa drives, sammensættes 

og supportes på, hvis tjenesten skulle fortsætte.  

 

Dette ville have slået igennem på priserne til institutionerne, som ville 

være blevet højere end i dag.  

 

Priser for adgang til udvalgte nyheds- og artikeldatabaser vil efter SkoDas 

udfasning blandt andet afhænge af, hvordan institutionerne vælger at 

organisere deres indkøb til de forskellige databaser, og hvilke databaser 

institutionerne ønsker adgang til fremadrettet.  

 

Jeg er tryg ved, at institutionerne kan finde løsninger, der passer til deres 

forhold og behov, inden SkoDa udfases ved udgangen af 2018. 

 

Jeg henviser herudover til mit svar på spørgsmål 189 (alm. del). 

 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Merete Riisager 
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